
  

臺師大公開徵求第15任校長候選人 8月11日前接受各界推薦 

National Taiwan Normal University Opens Nominations for 15th President 

 擁有百年歷史、校譽優良的國立臺灣師範大學，公開徵求各界推薦第15任校長候選人。現

任校長吳正己任期將於115年2月21日屆滿，本校依規定完成籌組校長遴選委員會，並自114年

7月7日起至8月11日止公開徵求各界推薦校長候選人。 

 臺師大已發展成為國際化綜合大學，在最新公布的QS世界大學學科排名中，共有6個學科進

入全球百大，位居全臺第二，上榜學科數也從去年的12個增加至18個，涵蓋教育、工程、管

理、人文、基礎科學等。校園多元且國際化，近期與美國哥倫比亞大學、德州大學奧斯汀分

校、日本大阪大學等多所世界知名學府簽署合作協議；去年11月榮獲教育部「雙語標竿大

學」計畫，每年全英語授課數已接近一千門；境外學位生來自64個國家，多達1722人，占學

生比例12.05%，為國立大學之首。 

 產業鏈結方面，臺師大持續與台積電、輝達、瑞昱半導體、故宮博物院、龍山寺等進行合

作，2023年成立「跨域科技產業創新研究學院」的AI與綠能研究所，今年迎來首屆畢業生。

教學創新方面，推動「校學士制度」及成立「跨領域學習規劃辦公室」，鼓勵學生跨領域、

跨院系、跨校、跨國修習課程；去年開始推動「擴大暑期開課」計畫，今年暑假開授百門課

程，共有2600人次選課，鼓勵支持學生彈性、自主學習。第15任校長將繼續承擔引領臺師大

邁向「亞洲頂尖、國際卓越」的重要使命，整合跨院所資源，拓展國際合作，並深化社會影

響力。 

 臺師大表示，校長遴選委員會於第二次會議中，通過第15任校長遴選委員會遴選作業細

則，除規定校長候選人應符合教育人員任用條例及其他相關法令規定之任用資格外，應於115

年2月22日就任校長時年齡未滿65歲，並具備下列條件：一、公認之學術成就與聲望；二、高

尚之品德情操；三、卓越之行政領導能力；四、前瞻之大學教育理念；五、有爭取及妥善運

用資源之能力。 

 各界推薦臺師大校長候選人的方式有5種：一、中央研究院院士3人以上連署；二、由國內

外大學之教授或相當學術地位者至少10人以上連署；三、經內政部核准之學術專業團體正式



  

議決；四、校友30人以上連署；五、經本校學生會正式議決。徵求推薦期間自114年7月7日起

至8月11日止，希望各界踴躍推薦卓越人才。 

 依照規劃期程，預計今年10月上旬舉辦校長候選人治校理念說明會，並與教職員生意見交

流，10月中旬召開校務會議行使推薦投票，10月下旬由遴選委員會選出第15任校長當選人，

明年2月正式上任。 

 遴選作業相關公告、徵求校長候選人啟事以及候選人資料表件等相關資訊，請上網查詢官

網校長遴選專區：https://www.election.ntnu.edu.tw。 
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National Taiwan Normal University Opens Nominations for 15th President 

Taipei, Taiwan, July 7, 2025 

National Taiwan Normal University (NTNU), one of Taiwan’s most prestigious public universities, 

has announced a call for public nominations for its 15th President. The nomination period runs from 

July 7 to August 11, 2025. 

President Cheng-Chih Wu will conclude his term on February 21, 2026. In line with institutional 

regulations, the Presidential Selection Committee has been formally convened and is now publicly 

soliciting nominations from all sectors. 

With over a century of academic excellence, NTNU has grown into a comprehensive and 

internationally recognized university. In the latest QS World University Rankings by Subject, six of 

its disciplines were ranked among the global top 100— the second highest among Taiwanese 

universities. The total number of ranked subjects increased from 12 last year to 18, covering education, 

engineering, management, the humanities, and the basic sciences. 

The university is recognized for its diverse and internationalized campus. NTNU recently signed 

cooperation agreements with renowned institutions such as Columbia University, the University of 

Texas at Austin, and Osaka University. In November 2023, the Ministry of Education designated 

NTNU as a Bilingual Benchmark University. With nearly 1,000 English-taught courses offered 

annually, NTNU currently enrolls 1,722 international degree-seeking students from 64 countries, 

representing 12.05% of its student body—the highest proportion among Taiwan’s national 

universities. 

NTNU maintains strong partnerships with leading industries and cultural institutions, including TSMC, 

NVIDIA, Realtek Semiconductor, the National Palace Museum, and Longshan Temple. In 2023, it 

established the Graduate Institute of AI Interdisciplinary Applied Technology and the Graduate 

Institute of Green Energy and Sustainable Technology within the newly established College of 

Industry-Academia Innovation, which celebrated its first graduating class this year. 



  

Committed to pedagogical innovation, NTNU has launched an Interdisciplinary Bachelor’s Program 

and established an Interdisciplinary Academic Advisory Office to encourage students to pursue 

interdisciplinary, interdepartmental, intercollegiate, and international coursework. In 2024, the 

university expanded its summer offerings resulting in over 2,600 enrollments across more than 100 

courses, which support flexible and self-directed learning. 

The new president will lead NTNU in its ongoing pursuit of academic excellence and global 

engagement, steering the university toward its strategic vision of becoming a leading institution in 

Asia with global distinction. Key responsibilities include advancing interdisciplinary integration, 

expanding international partnerships, and enhancing NTNU’s societal impact. 

At its second meeting, the Presidential Selection Committee approved the eligibility criteria and 

selection procedures. Candidates must meet the appointment requirements outlined in the Act 

Governing the Appointment of Educators and other applicable laws. Additionally, they must be under 

65 years of age as of February 22, 2026, and possess the following qualifications: 

1. Recognized academic achievements and distinguished reputation 

2. Exemplary moral character and integrity 

3. Demonstrated excellence in administrative leadership 

4. A clear and visionary philosophy for higher education 

5. Proven ability to secure and effectively manage institutional resources 

Nominations may be submitted through one of the following five channels: 

1. A joint nomination by at least three Academicians of Academia Sinica 

2. A joint nomination by at least ten professors or scholars of equivalent academic standing at 

domestic or international institutions 

3. A nomination by a professional academic organization officially recognized by the Ministry 

of the Interior 

4. A joint nomination by at least thirty NTNU alumni 



  

5. A nomination by formal resolution of the NTNU Student Association 

The nomination period will remain open from July 7 to August 11, 2025. Individuals and organizations 

from all sectors are encouraged to nominate outstanding candidates. 

Candidates will be invited to present their vision and engage with the university community at a public 

forum scheduled for early October 2025. A university-wide recommendation vote will follow in mid-

October, with the Presidential Selection Committee making the final decision later that month. The 

new President will assume office on February 22, 2026. 

For detailed information on the nomination process, eligibility criteria, and 

downloadable forms, please visit the official NTNU Presidential Selection website: 

https://www.election.ntnu.edu.tw/ 
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